
 
Tiia Kariniemen / vihreän valtuustoryhmän valtuustoaloite lähiluontokohteista 
 
Kaupunginvaltuusto 06.02.2023 § 7  

 
”Täällä salissa on monta, joilla on vahva luontosuhde. Luonto antaa meille 
paljon. Todennäköisesti koemme rakastavamme sitä, emme ainakaan 
osaisi olla ilman sitä.  
 
Tätä luonnon antamaa tunnetta haluamme jakaa enemmän meidän 
kaupunkilaisillemme. Antaa heille lisää mahdollisuuksia löytää luontoa. 
Haluamme ylivieskalaisten saavan luonnon tarjoaman hyvän. Luonnolla on 
tutkitusti niin fyysisiä kuin psyykkisiä terveysvaikutuksia. Askelia siellä 
kertyy kuin huomaamatta. Kehomme tarvitsee liikettä. Mielemme tarvitsee 
luonnonrauhaa.  
 
Lisäksi on todettu kaupungeille olevan vetovoimatekijä hyvät 
mahdollisuudet päästä lähiluontoon. Toivoessamme saavamme uusia 
ylivieskalaisia kannattaa mielestämme käyttää myös tämä mahdollisuus 
entistä paremmin hyväksi. Helposti saavutettava ja monipuolinen lähiluonto 
on myös pitovoimatekijä, mitä emme voi väheksyä. Kasvoihan viimeistään 
koronan myötä monen suomalaisen luontosuhde uusiin mittoihin.  
 
Esitämme Ylivieskan kaupungin panostavan vähintään yhteen uuteen 
lähiluontokohteeseen. Paikaksi meillä olisi ehdotusta. Meillä on täällä 
Ylivieskassa kaunis suo suojeltuna, Iso ja Pieni Mällineva. Sieltä löytyy 
myös monipuolinen linnusto. Ehdotan, että kaupunki toimii sen eteen, että 
saisimme suolle pitkospuut ja lintutornin luonnossa kulkijoiden iloksi.  
 
Lisäksi esitämme, että kaupunki miettisi mahdollisuuksia, miten Kekajärven 
luontopolku saataisiin palvelemaan monipuolisemmin kaupunkilaisia myös 
sulan maan aikaan. Tällä hetkellä se vaatii kulkijaltaan ketteryyttä ja hyvin 
usein vedenpitäviä kenkiä. Kunnostuksella se voisi houkutella ihmisiä 
liikkumaan ja madaltaa kynnystä luonnosta nauttimiseen. Näin se toisi 
lisää hyvinvointia Ylivieskaan. 
 
Tiia Kariniemi ja vihreä valtuustoryhmä” 
Lisäksi 13 muuta allekirjoittajaa.  
   

Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto lähettää aloitteen teknisten palveluiden lautakunnalle 
käsiteltäväksi. 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto lähetti aloitteen teknisten palveluiden lautakunnalle 
käsiteltäväksi. 

 
 
 
Teknisten palveluiden lautakunta 30.01.2024 § 5  
  
 
Valmistelija hyvinvointijohtaja Joose Kemppainen 
 kuntatekniikan päällikkö Karoliina Mustonen 
 kaavoitusinsinööri Esa Taka-Eilola 
 

Lähiluontokohteet ovat tärkeä osa liikuntakokonaisuutta ja kuntalaisten 
hyvinvointia. Lähiliikuntapaikat tarjoavat tasa-arvoisen ja helpon 
lähestymistavan liikunnan aloittamiseen sekä tukevat jo aloitettua 
harrastusta. Asuinalueiden liikuntapaikkojen ja puistojen on havaittu 
vaikuttavan positiivisesti ihmisten liikunta-aktiivisuuteen. Kuntalaisten 



osallistamisissa liikuntaolosuhteiden kehittämisen osalta on edellisinä 
vuosina vahvasti noussut esille lähiliikuntapaikkojen ympärivuotisen käytön 
mahdollistaminen monipuolisesti eri liikkumismuodoille.  
 
Hyvinvointilautakunta (19.4.2023 § 43) ja teknisten palveluiden lautakunta 
(15.8.2023 § 108) ovat kokouksissaan käsitelleet Salmiperä-Joonaala-
Huhmari ulkoilureitin kehittämistä erikseen laadittavan reittisuunnitelman 
avulla. Ajatuksena on pyrkiä kehittämään reitistä mahdollisimman 
monipuolinen ja ympärivuotinen kokonaisuus eri ulkoilulajien edustajia 
osallistamalla. Reittisuunnitelman laatiminen mahdollistaa reitin 
kehittämisen ja erilaisten avustuksien hakemisen. 
 
Viranomaistyöryhmän ajatuksena on, että Salmiperä-Joonaala-Huhmari ul-
koilureitin jälkeen kehitettäisiin Kekajärven latuverkostoa. Ajatuksena on, 
että seuraavina vuosina keskityttäisiin ensisijaisesti nykyisten reististöjen ja 
lähiluontokohteiden perusparantamiseen. Nykyisten kohteiden 
perusparantamisen jälkeen voitaisiin panostaa uusiin lähiluontokohteisiin. 
 
Huomionarvoista on, että jokaisen reitin- ja luontokohteen toteutus vaatii 
työaikaa ja -resurssia, hyvää suunnittelua, yhteistä tahtotilaa sekä 
hankkeisiin kohdistettavaa määrärahaa. Toteutuksen jälkeen kohteet 
vaativat huoltoa ja kunnossapitoa, jotta kohteet pysyvät siisteinä, 
turvallisina ja kokemisen arvoisina. 
 

Esittelijä vs. tekninen johtaja Risto Suikkari 
 

Päätösehdotus Teknisten palveluiden lautakunta hyväksyy osaltaan aloitteeseen annetun 
vastauksen ja lähettää sen kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle käsiteltäväksi. 

 
Asian käsittely Asiantuntijana kuultiin kuntatekniikan päällikkö Karoliina Mustosta. 

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 34  
  
 
Valmistelija hyvinvointijohtaja Joose Kemppainen 
 kuntatekniikan päällikkö Karoliina Mustonen 
 kaavoitusinsinööri Esa Taka-Eilola 
 
Esittelijä kaupunginjohtaja Maria Sorvisto 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus merkitsee aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 

esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
Asian käsittely Asiantuntijana kuultiin vs. kaupunginarkkitehti Esa Taka-Eilolaa. 
 
Päätös Hyväksyttiin. 

 
Merk. Taka-Eilola poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 
14.51. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 11.03.2024 § 20    
259/10.03.01.00/2023    



 
 
Esittelijä kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 

toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 
Asian käsittely Asiantuntijana kuultiin hyvinvointijohtaja Joose Kemppaista. 
 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
 


